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Rok 2013 je za námi a my jsme 
opět o rok starší. Zbytečné je nad 
tím želet. Když se na to podíváme 
očima mladých, ti se těší, že se o rok 
přiblížili k dospělosti. Neví ještě, co 
je čeká, ale nebyli jsme jiní.

Co se za rok odehrálo v Chaba-
řovicích. Pro chod města je nejdů-
ležitější rozpočet a uplynulý rok byl 
důležitý, protože jsme čekali, zda 
se naplní nové rozpočtové určení 
daní (RUD). Naplnilo! Očekávaný 

nárůst daňových příjmů opravdu vzrostl o 
šest milionů korun, mohli jsme tak opravovat 
komunikace, chodníky a další práce ve městě. 
Pro případ, že by RUD nebylo v očekávané 
výši, ponechali jsme si finanční rezervu, která
se projeví v příštím roce.

Z nejhoršího jsme tedy venku. Z dřívějších 
období má město hypoteční úvěry na rekon-
strukce bytových domů, například Metropol, 
nebo bývalé kanceláře „Traktorky“, nebo 
DPS. Na příští rok připravujeme sloučení 
všech hypoték do jedné s cílem získání, co 
nejvýhodnější úrokové sazby.

Tradiční Silvtr na Friedrichu od 9 hodin pro každého,
kdo přijde s hrníčkem a ním do něj, horká voda bude.

Léto
Josef Kusebauch

Léto, krásné léto už je za námi. Zase 
se nám nelíbilo. Bylo moc horko 

a sucho. Minulé zas propršelo. Na našem 
území je to běžné, i zimy jsou někdy teplé, 
jindy studené se sněhem. Možná i nestálé 
počasí způsobuje, že jsme stále s něčím 
nespokojeni.

A nyní zdánlivě z jiného soudku. Jeden 
vysoký politický představitel jedné strany, z 
nedalekého velkého města, a slyšel jsem, že 
to bylo na základě zkušeností z vlastní rodi-
ny, inicioval změnu zákona. Změna zbavila 
občany odpovědnosti za úrazy na chodníku 
před jejich domem. A co se stalo: lidem 
(omlouvám se, ne všem) vypadla košťata a 
hrabla na sníh z rukou. Chodník je města, 
tak ať se o něj stará. Položím vám otázku. 
Kdo je město? Jsme to přeci my všichni, 
kteří tady žijeme. 

Výše zmíněný zákon měl odstranit nesmy-
slnou odpovědnost občanů. Pro tyto případy 
je nyní město pojištěno. 

Pokud budou veškerý zimní a letní úklid 
provádět pracovníci města, nemůže být ukli-
zeno najednou všude. A pokud zaměstnáme 
další lidi, nezbyde dost peněz na tak potřeb-
nou obnovu chodníků a vozovek.

Obracím se na vás, přispějte svojí tro-
chou práce ke vzhledu vašeho města! A co 
vám to přinese? Chodníky budou uklizeny 
najednou, vyjdete ven a protáhnete se. 
Pohyb je důležitý, poklábosíte se sousedy, 
budete mít pocit z dobře vykonané práce. A 
město se postará o úklid silnic.

Dík patří všem občanům, kteří na tra-
dici úklidu před „vlastním prahem“ ještě 
nezapomněli a pečlivě čistí ten svůj kousek 
chodníku při každé nadílce sněhu, listí nebo 
prachu. Zima je před námi. Kolik asi bude 
sněhu? Málo nebo hodně? Vždy bude někdo 
nespokojený. A co na jaře? Těch květů a 
pylu z rozkvetlých stromů a v létě prach. Pak 
přijde podzim a listí. Stále je co dělat. 

Přeji vám pěkné a klidné svátky. 
Se sněhem nebo raději bez?...

O
hl

éd
nu

tí za uplynulým rokem
Co se tedy v roce 2013 realizovalo: V Cha-

bařovicích byly dokončeny vozovky na Třídě 
svobody a v Unčínské, dokončena vozovka a 
chodníky v M. Kršňákové, dále chodník v par-
ku u hřiště. Byla vyměněna a zateplena střecha 
sportovní haly, vyměněna okna v tělocvičně a 
sborovně ZŠ. Podařilo se postavit horolezec-
kou stěnu ve sportovní hale. V Roudníkách 
byly zrekonstruovány chodníky na příjezdu 
do obce a podél hlavní silnice. Opravena byla 
i nejhorší část chodníku před KD. Na dětském 
hřišti byla postavena pyramida. Kolem návsi 
byly postaveny palisády. V obou částech, 
Chabařovice a Roudníky, došlo k opravám 
kanalizačních výpustí. Dále zde probíhala 
řada drobných oprav. Severočeská vodárenská 
zrekonstruovala vodovod v Masarykově ulici 
a hlavní přivaděč vody z Chlumce, který byl 
příčinou častého zakalování vody. Příští rok 
bychom měli pokračovat hlavně na rekon-
strukcích chodníků, parků, výměně oken v ZŠ, 
sportovní hale a v KD Roudníky. Počítá se i 
s novým dětským hřištěm, výsadbou stromů, 
kamerovým systémem, dopravními prvky a 
řadou dalších věcí.               Josef Kusebauch

Vyklická cesta dnes



Chabařovické NOVINY ŠKOLA strana 2    

Těší nás, že v dnešní době rodiče pro-
jevují o výuku jazyků větší zájem. 

Častěji se tedy stává, že se dotazujete na 
konkrétní postupy a metody, a vyžadujete po 
žácích, a tedy i učitelích, vyšší komunikativní 
kompetence.  Využijeme této příležitosti a 
zkusíme některé věci objasnit.                         

 Výuka jazyků se na 1. a 2. stupni liší. Na 
1. stupni je důležité vzbudit o jazyk zájem, 
motivovat pochvalou, jedničkami a zajímavým 
obsahem, aby děti měly chuť se angličtinou 
v budoucnu zabývat. Používá se tedy více 
slovo mluvené, jazyk se upevňuje formou 
her, písníček, aktivit. Na gramatiku se důraz 
neklade, jelikož s některými gramatickými 
jevy se žáci setkají i v českém jazyce až v 5. 
třídě (např. zájmena osobní a přivlastňovací 
atd). Důraz klademe na to, aby se dítě umělo 
představit, říci několik vět o sobě, zájmech, 
rodině, zvládlo si v cizině koupit zmrzlinu atd. 
Pokud žák dává v hodině pozor a pracuje, není 
už potřeba, aby se doma hodiny učil. Pokud 
mu chcete pomoci, lepší je se zeptat, co jsme 
v angličtině probírali, ukázat pracovní list. Ve 
2. a 5. třídě jsme se s rodiči domluvili a máme 
zřízený       e-mail, kam posílám pracovní listy 
i s řešením a odkazy na internet. Potom tedy 
stačí kliknout na odkaz a zazpívat si s dítětem 
písničku, či interaktivně daný jev procvičit. 
Zábavu samozřejmě musíme skloubit s po-
žadavky danými ministerstvem a Evropskou 
unií – standardy pro 1. a 2. stupeň (www.msmt.
cz/vzdelavani/zakladni-vzdelavani/standardy-
-pro-zakladni-vzdelavani-1) a Evropským 
referenčním rámcem (obecně např. zde:  
http://www.fraus.cz/serr/). Ty poté v květnu 
testuje ve všech školách ČR inspekce. Minulý 
rok naši žáci testování zvládli velmi dobře, 
průměr tříd byl 70%, což je na základní školu 
dobrý výsledek. 

Na 2. stupni se samozřejmě náročnost 
stupňuje. Pokud má dítě problém už se svým 
mateřským jazykem, který se učí od naroze-
ní, lze očekávat, že mu cizí jazyk bude činit 
obtíže. Snažíme se ale ke každému dítěti 
přistupovat individuálně a požadavky upra-
vit tak, aby každý žák alespoň někdy zažil 
úspěch. Musí ovšem chtít. S nástupem puberty 
samozřejmě klesá zájem o školu, někteří žáci 
se ani nenaučí nazpaměť časovat sloveso být 
(což je 6 položek, které když řekne správně, 
hned má jedničku), a poté sdělují, že tomu 
nerozumí. Tady bohužel není čemu, jako když 
se v matematice zpaměti nenaučíte násobilku, 

Angličtina na základní škole
těžko pak vyřešíte rovnici. 

Je také velmi naivní očekávat, že základní 
škola naučí žáka plynně hovořit anglicky. 
Angličtinu mají žáci 3x týdně. Hodina má 45 
minut, dětí je obvykle ve třídě 20. To znamená, 
že i kdybychom konverzovali celou hodinu, 
žák má průměrně 2 minuty na svůj projev. To je 
6 minut týdně. Sama jsem angličtinu studovala 
14 let, ale až půlroční studium na zahraniční 
univerzitě a další jazykové pobyty v Anglii mi 
umožnily hovořit plynně a bez obav. I dnes 
docházím každý týden do anglického klubu 
mezi cizince, abych komunikačně nevyšla 
ze cviku. A to by myslím, měl být náš záměr. 
Dát dětem dobrý základ, jazyk jim neznechu-
tit a motivovat je k tomu, aby na sobě byly 
ochotny pracovat. Pokud byste měli pochyby 
nebo dotazy ke standardům, metodám výuky, 
obraťte se na mě, ráda se vám budu věnovat.                                                                                            
                                            Klára Šafránková

O čem se mluví!
... Počkejte, až budete mít děti také ve 

škole
Často se mě snažili rodiče žáků odzbrojit 

touto větou, když jsme společně řešili školní 
problém.  Pohled rodiče je jiný. Vidí věci 
zprostředkovaně přes své dítě. Dnes už mám 
i pohled „z druhé strany“, protože jsem 2. září 
z dálky přihlížela, jak si moje dcera vybírá 
svou lavici a spolužáka, ke kterému si sedne. 
Pro mě to byla velká změna v roli rodiče, ale 
i učitele. 

Jako skoro každý rodič prvňáka se těším, 
jak se dozvím, co bylo ve škole nového, přihlí-
žím psaní úkolů a domácí přípravě, okrouhám 
pastelky. I mně se někdy stane, že si v duchu 
říkám: „Co si to v té škole na nás vymýšlí?“ 

Ale jako člen vedení školy mám velkou 
výhodu, kterou jsem si dříve neuvědomovala. 
Vidím očima své dcery i to, co zástupce ředi-
tele nikdy neuvidí – vím, co se děje každý den 
v družině, jak dětem chutnal oběd v jídelně, 
vím, že chodit do kroužků ve škole je fajn, 
znám teď i paní učitelku trochu jinak. Vím, 
že školní hymna byl dobrý nápad, a tak bych 
mohla ve výčtu pokračovat, ale nemusím, 
protože vy, kteří si doma s dětmi povídáte, 
to znáte.

Pokud máte často pocit, že si na vás něco 
vymýšlíme, vaše dítě chodí ze školy smutné, 
nespokojené anebo potřebujete získat pohled 

i z té „druhé strany“, přijďte si popovídat a 
hledat cestu, jak udělat tu NAŠI školu lepší. 
Nejhorší je na cestu hledání společně nevy-
kročit. Může být sice trnitá, ale vždy někam 
vede.

Přeji všem občanům Chabařovic klidné 
a příjemné prožití vánočních svátků v kruhu 
rodiny a do dalšího roku jen samá pozitiva. 
                             Dagmar Brožová

QR kód
Jistě jste si již v některém z předchozích 

vydáních Chabařovických novin všimli 
obrázku podivně rozsypaného čaje, hezky 
smeteného do přesného čtverce. Nejedná se 
o tiskařskou chybu ani o tiskové značky, je 
to moderní typ známého čárového kódu tzv. 
QR kód. Redakční rada neplánuje prodávat 
Chabařovické noviny v supermarketu, čemuž 
by tento kód mohl napovídat, pouze se dále 
rošiřují možnosti tištěných novin díky novým 
technologiím. Většina tzv. chytrých telefonů 
obsahuje čtečku QR kódů, která umožňuje 
tyto značky číst. 

No, a co se stane, 
když svůj chytrý telefon 
zamíříte na tento QR kód 
? Na displeji telefonu 
se vám může zobrazit 
třeba internetový odkaz 
s fotogalerií k článku, 
vizitka, nebo přednasta-

vená SMS (článek Táta tour), odkaz na video, 
událost v kalendáři, GPS lokace atd. Věřím, že 
QR kódy přinesou chabařovickým občanům 
další rozšíření využití Chabařovických novin, 
než jen prosté přečtení a následné použití pro 
podpal v kamnech. 

Zbyněk Tichý

Krátce   Krátce   Krátce   Krátce

Město hlásí občanům havárie na vodovod-
ním řádu, pokud dostane z SČVK informaci 
přes informační systém. 5. 12. bylo nahlášeno 
pouze přerušení dodávky vody v areálu Zed-
mar. Případné stížnosti a žádosti o náhradu 
škody je potřeba směřovat na SČVK. 

Školní stravování je příspěvkovou organi-
zací města. Zahrnuje stravování v ZŠ a MŠ. 
Má svého ředitele. Stávající ředitelka byla 
odvolána z funkce. Prozatím vede příspěvko-
vou organizaci pan Josef Förster. Jeho hlavním 
úkolem je připravit přechod školního stravo-
vání pod školu a mateřskou školu.

Jedním z hlavních úkolů na příští rok je 
rekonstrukce parků před úřadem a u pomníku 
T. G. Masaryka. Budou vybudovány nové 
chodníky, počítá se s novými lavičkami. Již 
nyní dochází k odstranění náletových dřevin, 
které nahradí vzrostlejší stromy.

Josef Kusebauch
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Utři si nos! Podívej, jak jsi špinavý! 
Polož tu pilu! Běž od toho ohně! To 

jsou věty, které často slyší děti starostlivých 
maminek. Kdo by si také přál, aby se jeho 
dítě zranilo, či schválně ušpinilo. Na druhou 
stranu, přílišná péče dětem škodí ještě možná 
více. Tak napadlo pár chabařovických tatínků, 
že by nebylo špatné odtrhnout své děti od 

televize a ukázat jim, jak se brodí řeka, kácí 
strom, bezpečně rozdělává oheň, staví stan 
atd. To vše bez asistence maminek, které by 
dětem utíraly nos a dbaly na čisté ruce. Aby 
měl „odmaminkovací“ kurz smysl, pořádal se 
o prodlouženém prázdninovém víkendu, pod 
stany, v malebné části Českého Švýcarska. 
Původní záměr aktivních otců živit se lovem 
lesní zvěře a pojmenovat víkendovou akci 
titulem „CO SI NEULOVÍŠ, TO NEJÍŠ“, vzal 
díky platným zákonům o lesním pychu za své, 
a akce byla pracovně nazvána „TADY NENÍ 
MÁMA“. Dětem se čas strávený s otci velice 
líbil, čehož byly důkazem špinavé ruce, mokré 

T á t a  t o u r tepláky, utopené a zachráněné boty a hlavně 
rozzářené oči dětí, které dosud nepoznanou 
výchovnou volnost využily v duchu celé 
výpravy, chytáním ropuch a jiných pot-
vor. Průzkum zapadlé rokle s pevnostním 
opevněním, několikanásobné brodění řeky, 
večerní opékání vuřtů a kyselých jablek, to 
jsou vzpomínky a zážitky, které nám děti 
stále připomínají a chtějí je absolvovat znovu. 
Pokud tento text čte neprozřetelně některá 
z maminek, jejíž děti se zúčastnily, jistě 
právě pochopila, proč vychází tak dlouho po 
celé akci. 

Vedení dětí k samostatnosti a úctě k přírodě, 
by asi nemělo smysl, kdyby se jednalo o jed-
norázovou akci bez další návaznosti. Proto 
se skupina aktivních chabařovických otců 
rozhodla pokračovat a spolu s dětmi vyčistit 
potok u hřiště „za křížkem“. Následně byly o 
víkendových brigádách vyčištěny břehy od 
náletových stromů a křovin, a položena lávka 
přes potok. 

Do budoucna nás čeká pokračování 
v rekultivaci území a položení dalších lávek 
tak, aby prostor u potoka mohl sloužit všem 
chabařovickým dětem. Pokud tento text čte 
některý z chabařovických tatínků a má zájem 

na výchově a samostat-
nosti svých dětí, budeme 
rádi, když se kterékoliv 
akce bude spolu s námi 
účastnit, stačí poslat 
SMS, kontakt viz níže.

Zbyněk Tichý

A je to tady! Vánoce se přiblížily. Rok co 
rok nám to připomíná tradiční chaba-

řovická akce „Rozsvícení vánočního stromu“. 
Po několika letech, kdy se akce konala v KD 
Zátiší, se radní města rozhodli pro změnu a vše 
se opět přesunulo do venkovních prostor, do 
parku před radnicí. Organizaci si vzal letos na 
starost sám pan starosta (jak si zajisté čtenáři 
všimli, od slova „starosti“ i funkce „starosta“ 
vznikla) a děly se věci dosud nevídané: roz-
léval se horký svařáček a čajík (je zajímavé, 
že dětem voněl více ten svařák, ale asi nikdo 

Rozsvícení vánočního stromu v Chaba
z nás v mládí nebyl jiný), rozzářily se nové 
ozdoby na vánočním smrku i na náměstí, pře-
kvapili nás mladí hasiči s hořícími loučemi, 
všudypřítomný zpěv vánočních písní s notami 
v ruce i bez nich, dokonce i malý ohňostroj! 
Ano, mělo to i své mouchy. Ale ty se pokusíme 
příští rok pochytat. Když jsem tak korzoval 
mezi lidmi, prohodil s nimi pár slov, našli se i 
někteří nespokojení a procedili mezi zuby věty 
typu „hrozný strom, strašný ozdoby, děs“. Vět-
šinou se jednalo o mladší generaci, teanegery. 
Jiným vadilo načasování akce (začátek v 17 

hodin nebo 17.30 hodin), slabě slyšící hudba 
a zpěv. I takovéto názory musíme brát na 
radnici v potaz. Nikdy se nezavděčíme lidem 
všem. Bylo to mé sedmé rozsvícení vánočního 
stromu v Chabařovicích a vždy se najde něco, 
co je třeba zlepšit. Za ta léta jsem si však všiml 
naprosto převládajícího názoru – „ten strom 
je prostě náš!“ Je to chabařovická rarita, že 
máme půlmetrové až metrové ozdoby a navíc: 
vždyť jsou tak krásné!  A hlavně, strom je živý, 
stále se vyvíjí a roste (i stárne) s námi. No, 
není to krásné? A komu se to nelíbí, může se 
podívat na druhý nazdobený stromek v parku 
mezi kruhovým objezdem a KD Zátiší. Ten je 
nazdobený „klasicky“ a je také krásný!

Věřím, že těm, odhadem více než 200 
lidem, kteří se letošní prosincové akce zúčast-
nili, se v drtivé většině akce líbila. Svůj názor 
můžete vyjádřit i v nové anketě na webových 
stránkách města. Snad vás také zahřálo 20 litrů 
svařáku a 20 litrů čaje. 

Na závěr chci za všechny pořadatele 
poděkovat především dětem a učitelkám ze 
Základní umělecké školy v Chabařovicích, 
které nás doprovodily krásným zpěvem i hud-
bou, a nikdy nás na žádné akci nenechaly „ve 
štychu“ a hudebně nás celá léta doprovázejí. 
Mé velké díky patří skupině mladých hasičů 
vedených aktivním panem Vernerem, kteří se 
zhostili role „světlušek“ a jejich hořící louče 
dodaly akci atmosféru. V neposlední řadě 
děkuji panu Fridrichovi za ozvučení, panu 
Křížovi za fotodokumentaci, paní ředitelce 
Deimlingové a paní ředitelce Vaněčkové za 
organizaci a mým kolegyním z úřadu, Radce 
Kučerové, Lence Malákové a Ladě Šištíkové, 
za spoluorganizaci a vnitřně tepelnou podporu. 
Nesmím také zapomenout na podpůrné práce 
našich pracovníků VPP s předákem panem 
Kalendou a jejich vrchního šéfa pana Mráze 
a zároveň službukonající strážníky městské 
policie. A vám všem děkuji za účast a zpěv. 
Bez vás by to nešlo. Ještě jednou DĚKUJI.

Za Městský úřad Chabařovice přeji všem 
krásné, pohodové a ničím nerušené VÁNOCE 
a šťastné vykročení do NOVÉHO ROKU! 

Vítězslav Vlček  
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V září letošního roku byla osazena 
informačními tabulemi předtím zre-

konstruovaná cesta, vedoucí od místního 
hřbitova k jezeru Milada. Je to určitě dobrý 
počin, který eliminuje celkový nedostatek 
vhodných komunikací k vycházkám a turistice 
v okolí Chabařovic. 

Zmínil se o tom i regionální tisk, který ji s 
drobnými nepřesnostmi popisuje pouze jako 
naučnou stezku, vedoucí k bývalé šachtě, dnes 
budovanému jezeru. Opomenut je bohužel 
především její historický význam, který pro 
město od prvopočátku představovala. Za 
uplynulá staletí změnila několikrát svůj název 
a bez nadsázky se dá tvrdit, že tudy kráčela 
historie.

Cesty měly již od nejstarších dob vliv na 
rozvoj obchodu, civilizace a významu měst. 
Naše město nebylo zrovna místem, kde se 
křižovaly významné cesty, přesto tudy jedna 
vedla. Tou byla stará Srbská obchodní cesta.

Srbská cesta

Srbská cesta vedla z Prahy přes Doksany, 
Lovosice, Velemín, Řehlovice, Vyklice, 

Chabařovice a Chlumec, kde byla celní sta-
nice. Dále pokračovala přes Habartice až do 
země Lužických Srbů. Její směr z Vyklic do 
Chabařovic se přidržoval právě dnešní cesty 
Vyklické. K ochraně této cesty bylo vybudová-
no na kopci Rač (Hradiště u Habří) ochranné 
hradiště pro bezpečnost kupců, kteří ji využí-
vali. Srbskou cestou nepřicházely do naší země 
jen karavany obchodníků se zbožím. Táhl tudy 
například roku 1004 na Prahu německý císař 
Jindřich II., proti Boleslavu Chrabrému. V roce 
1039 pronikl touto cestou do Čech Jindřich 
III. a plenil kraj mezi Chlumcem a Mostem. 
V roce 1126 posloužila německému císaři 
Lotharu III. pro souboj s českým knížetem 
Soběslavem I. 

Bahnhofsweg

V roce 1858 byla dána do provozu „uhel-
ná dráha“ z Ústí nad Labem do Teplic, 

přes staré nádraží Chabařovice, nacházející se 
na Vyklickém katastru. Měla zefektivnit cestu 
uhlí z místních dolů pro vznikající průmysl. 
Druhotně pak začala sloužit i pro přepravu 
osob. Tu začali hojně využívat občané Cha-
bařovic. Cesta také spojovala Vyklice s naším 
městem. Společným nákladem byla proto zre-

konstruována a v roce 1897 osazena lipovou 
alejí, která se dochovala až do dnešních dnů.

Při cestě mezi hřbitovem a železnicí bylo 
možné spatřit pomníček a dvě Boží muka. Je-
likož hlavním posláním této komunikace bylo 
spojení města se železniční stanicí, vznikl její 
oficiální název BAHNHOFSWEG (nádražní
cesta). Jistě ji využívali i drážní dělníci, pó-
zující před starým chabařovickým nádražím s 
dvojjazyčným názvem v roce 1930.

Saxonia

V roce 1853 vznikla důlní společnost 
SAXONIA. Ta mimo jiné vyhloubila 

při cestě asi 200 m od hřbitova stejnojmenný 
hlubinný důl, který je zvěčněn na litografii
kolem roku 1856 s pozadím rozvíjejících se 
Chabařovic. 

Porubní fronta dolu sahala až k místní zá-
stavbě. Propad nadloží po vytěženém uhlí dal 
vzniknout „Školákům“, ale zavinil i pokles 
cesty asi o 4 metry. Ta byla dosypána na pů-
vodní úroveň v letech 2000 až 2001 s pozdější 
dosadbou lip a keřů.

Zmiňovaný úsek v původním stavu možno 
spatřit na přiložené fotografii z roku 1910, (v
úvodu článku) se ženami v dobovém oblečení, 
s pozadím hřbitovní zdi.

Alej 
Poválečný odsun obyvatel hlásící se k ně-

mecké národnosti byl také příčinou počeštění 

názvu cesty. Vžil se jednoduchý název ALEJ.  
V poválečných letech se dočkala cesta dalších 
úprav. Z pohledu technických parametrů měla 
všechny náležitosti. Vedla téměř v přímce, 
byla odvodněná, zpevněná, a dokonce přibylo 
i pouliční elektrické osvětlení, jehož betonové 
sloupy je možné někde spatřit ještě nyní. Velký 
problém byl přechod železnice. 

V padesátých letech minulého stolení frčely po 
železnici uhláky z místních dolů jak o závod 
a přechod byl příčinou častých úrazů chodců. 
Proto byla nad kolejemi instalována přechodo-
vá lávka, jejíž foto přikládám. Frekventovaná 
cesta v plné kráse sloužila až do roku 1981, kdy 
železnice s obcí Vyklice ustoupily postupující-
mu Lomu Chabařovice. Posledním náčelníkem 
železniční stanice byl občan Chabařovic, pan 
Rudolf Rohlena. Víc než na dvacet let pak 
cesta upadla do zapomnění.

Vyklická cesta

O historii této cesty a potřebě její obnovy 
jsem informoval v Chabařovických 

novinách č. 15 v roce 2001 vizionářským 
článkem, jehož náměty se začaly realizovat. 
To však již mluvíme o cestě Vyklické. Název 
je připomínkou zaniklé obce, kam cesta na-
posledy směřovala. Před pěti lety byla opět 
zrekonstruována, opatřena asfaltovým povr-
chem, odstraněny náletové dřeviny, odvodněna 
a je opět hojně využívána pro jiné účely, než 
původně sloužila. Slouží k procházkám, cyk-
loturistice, ale i pro kolečkové bruslaře.

Naučná stezka

Popisné tabule, umístěné na naučné stez-
ce, se tváří jako by šlo pouze o cestu k 

bývalé šachtě, dnes jezeru Milada. Dozvíte se 
na nich mimo jiné o historii dolování v naší 
oblasti a parametrech rekultivované zbytkové 
jámy uhelného lomu „mokrou cestou“, do po-
doby jezera, které převzalo název po bývalých 
hlubinných dolech MILADA I. a MILADA II. 
Na samém konci naučné stezky se potkáte s 
pletivovou ohrádkou nově zabezpečené důlní 

V y k l i c k á
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jámy s názvem Černá Máry.

Černá Máry

Při propagaci naučné stezky dochází k 
mylnému označení jam dolu MILADA 

I. Toho se dopustil mimo jiné i Ústecký deník 
v říjnu letošního roku, když chybně označil 
jámu Černá Máry za těžní jámu bývalého hlu-
binného dolu. Pro orientaci přikládám situační 
plánek povrchu dolu MILADA I. z roku 1871, 
ze kterého je patrné, že Černá Máry je jáma 
větrná (LUFTSCHACHT). 

Těžní jáma dolu (FÖRDERSCHACHT) je 
od ní vzdálena asi 150 m východním směrem. 
Jméno jáma získala až mnohem později po 
svérázné obyvatelce Vyklic, bydlící v domě na 
samém konci severní zástavby obce.

Vánoce a Nový rok: 
dejte Vyklickou

Je čas vánoční, blíží se konec roku 2013. 
Jaký byl a co si přát v novém roce 2014? 

O tom můžete přemýšlet při příjemné procház-
ce touto významnou cestou, na jejímž konci 
uvidíte jezero, které začíná psát novou epochu 
území, kde nedávno stály obce se železnicí, 
které musely ustoupit Lomu Chabařovice v 
těchto letech:

Tuchomyšl 1975-1977, Lochočice 1977-
1978, Vyklice 1980-1983, Zalužany 1978 a 
Otovice 1979.

Není to však nabídka jediná, jak se rozlou-
čit se starým rokem. Tradiční setkání u grogu 
se koná také na FRIEDRICHU.

Stanislav Sochocký

Po celých Chabařovicích jsou na sběr-
ných místech rozmístěny kontejnery 

na tříděný odpad.
Jedná se o třídění PET-lahví, skla a papíru. 

Kontejner na PET-lahve je žlutý, na sklo tmavé 
i bílé je kontejner zelený a na papír je kontejner 
modrý. Do těchto kontejnerů patří pouze to, na 
co jsou označeny. 

Odpad se třídí, aby ho bylo možno recyklo-
vat a tím se šetřilo přírodními zdroji, třídění 
odpadu má proto hlavně velký ekologický 
význam.

Modrý kontejner – papír všeho druhu
ANO: Hodit sem můžeme například časo-

pisy, noviny, sešity, krabice, papírové obaly, 
cokoliv z lepenky, nebo knihy (bez vazby, 
pouze vnitřky). Obálky s fóliovými okýnky 
sem můžete také vhazovat, zpracovatelé si s 
tím umí poradit. Bublinkové obálky vhazu-
jeme pouze bez plastového vnitřku! Nevadí 
papír s kancelářskými sponkami. Ty se během 
zpracování samy oddělí.

NE: Do modrého kontejneru nepatří uhlo-
vý, mastný, nebo jakkoliv znečištěný papír. 
Tyto materiály nelze už nadále recyklovat. 

Zelený kontejner 
ANO: Do zeleného kontejneru můžeme 

vhazovat barevné i čiré sklo, například lahve 
od vína, alkoholických i nealkoholických 
nápojů, sklenice od kečupů, marmelád či 
zavařenin.  

Patří sem také tabulové sklo z oken a ze 
dveří. Vytříděné sklo není nutné rozbíjet, bude 
se dále třídit! 

NE: Do těchto nádob nepatří keramika a 

Jak je to s tříděným odpadem?
porcelán. Nepatří sem ani autosklo, zrcadla 
nebo třeba drátované sklo, zlacená a poko-
vovaná skla. 

Žlutý kontejner 
ANO: Do kontejnerů na plasty patří fólie, 

sáčky, plastové tašky, sešlápnuté PET-lahve, 
obaly od pracích, čistících a kosmetických 
přípravků, kelímky od jogurtů, mléčných 
výrobků, balící fólie, obaly od CD disků a 
další výrobky z plastů. Pěnový polystyren sem 
vhazujeme v menších kusech.

NE: Naopak sem nepatří mastné obaly se 
zbytky potravin nebo čistících přípravků, obaly 
od žíravin, barev a jiných nebezpečných látek, 
podlahové krytiny či novodurové trubky.

Do všech těchto nádob zásadně nepatří 
směsný komunální odpad, na to mají občané 
přidělené své sběrné nádoby. Za to, že občané 
města třídí odpady, se městu vrací poměrová 
část nákladů na tuto likvidaci.

Bohužel v poslední době se stává, že ne-
zodpovědní občané dávají směsný komunální 
odpad do kontejnerů na tříděný odpad, který je 
levnější a tím tříděný odpad znehodnocují.   

Firma, která zajišťuje likvidaci tohoto třídě-
ného odpadu, odmítá převzít takto znečištěný 
odpad jako tříděný a vyváží jej na skládku jako 
směsný komunální odpad, tudíž jako dražší, 
protože konečný odběratel takovýto odpad 
nepřevezme.

Likvidace směsného komunálního odpadu, 
tříděného odpadu i odpadu z kontejnerových 
dvorů stojí město nemalé finanční prostředky 

Pov.ved.odb.správního a majetku města
Luboš Mráz 

HALA - Výměnou střechy sportovní 
haly město zahájilo rekonstrukci sportovní 
haly. Potřebuje ji totiž škola pro výuku TV, 
volejbalisté, fotbalisté, nohejbalisté, florba-
listé. Velice populární je „pinčes“, přibyla 
horolezecká stěna a uvažuje se o badmintonu. 
Halu využívají stále početnější mládežnické 
oddíly volejbalu, nohejbalu a fotbalu.  A to je 
ze všeho nejdůležitější.      JK

RYBY - Jak je to s Petri? Jezero Petri 
se stále nedaří získat jako rybářský revír. Je 
to způsobeno tím, že město Ústí n. L. zatím 
nechce převzít od zhotovitele rekultivace dílo, 
protože vykazuje řadu chyb a problémů. ČRS 
stále o pronájmu jedná. Díky velkému úsilí 
členů výboru ČRS se naopak podařilo znovu 
získat revír jezero Chlumec II. Informace 
najdete na www.mocrsusti.cz       JK
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S přírodou jsme kamarádi 

Environmentální výchova nebo  výcho-
va k poznávání světa a přírody v sobě 

zahrnuje smysluplnou činnost zaměřenou na 
pozorování, experimentování, ekologické 
aktivity a hlavně prožívání formou zajíma-
vých činností. Z toho plyne, že vedeme děti 
ke kladnému vztahu k přírodě. Podnikáme 
poznávací  procházky po okolí, na kterých po-
zorujeme rozmanitost z říše rostlin i živočichů. 
Několikrát jsme navštívili soukromou lesní 
školku ve Vaňově. Na posledním zářijovém 
výletu jsme si vyšlápli společně k vaňovským 
vodopádům na Vrkoč do chráněné krajinné 
oblasti a povídali si o vodě. Děti lovily různé 
živočichy do kelímků, dozvěděly se něco o 
životě mloků, také pozorovaly, jak vypadá 
vápencová skála společně s čedičem a skalní 
útvar ve tvaru vějíře. V našem blízkém okolí 
ale máme také, co dětem nabízet, vždyť tu mají 
rybníky, krásný lesopark, přírodní koupaliště, 
cyklostezku,  naučnou stezku k jezeru Milada 
a spoustu dalších přírodních krás.  

Každé roční období naskýtá odlišné 

Š k o l k a  p l n á  z á b a v y

Ředitelé základních uměleckých škol 
Ústeckého kraje se na jedné ze svých 

uměleckých rad dohodli, že budou každoročně 
pořádat „Konferenci učitelů ZUŠ Ústeckého 
kraje“.  Na tento projekt se podařilo získat 
finanční dotaci z EU. Každoročně se tak
představí veřejnosti žáci - laureáti, kteří zís-
kali ocenění v celostátních a mezinárodních 
soutěžích. Tedy ocenění a prezentace, jak 
velmi šikovných žáků, tak i výborné práce 
pedagogů ve všech oborech ZUŠ – hudebním, 
tanečním, výtvarném a literárně-dramatickém. 
Tento svátek laureátů se bude konat každý 
rok, vždy však v jiném okrese našeho kraje. 
Do tohoto projektu je zahrnuto 29 základních 
uměleckých škol ze sedmi okresů kraje.    
 Hned po umělecké radě začala příprava této 
akce, kdy se nejprve podařilo vydat katalog 
všech škol kraje, kde jsou o každé škole zá-
kladní údaje a jsou zde uvedeny jména žáků 
a pedagogů, kteří získali tyto prestižní ceny 
v daném roce.  I. Konference učitelů základ-
ních uměleckých škol Ústeckého kraje konaná 
v rámci operačního programu: Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost, proběhla v Severočes-
kém divadle v Ústí nad Labem dne 11. října 
2013. Jak tedy vše probíhalo.

Celodenní prezentace měla čtyři bloky a 
byla určena pedagogům a žákům základních 
uměleckých škol, dále pak byli přítomni hos-
té a zřizovatelé z regionů a zainteresovaná 
veřejnost. 

V dopoledních hodinách začala konferen-
ce, na niž vystoupili přední pedagogové ČR 
z oborů hudebního, tanečního, výtvarného a 
literárně-dramatického. 

Od 13.00 hodin měl program pokračovat 

možnosti  k bádání, zkoumání a pozorování.  
K výtvarným a pracovním činnostem nám 
posloužily nasbírané přírodniny, které u dětí 
probouzely představivost a fantazii k tvoření 
– listy, šišky, kůra, kamínky, větévky, různé 
plody. Rodiče na nás nezapomínají s dodává-
ním všelijakých odpadových materiálů, které 
pak využíváme.  Děti si také vyzkoušely po-
kusy s hrachem, čočkou, fazolemi a viděly, co 
vše potřebuje rostlina ke svému růstu a jak o ni 
pečovat.  Také zimní krmení ptáčků je pro nás 
samozřejmostí. Paní učitelky  s dětmi rozpus-
tily  tuk, nasypaly do něho  zrníčka a vyráběly 
tukové koule, které zavěsily na školní zahradu. 
Děti tak mohly pozorovat  ptáčky, které u nás 
zůstávají a neodlétají do teplých krajin.  

Je stále co vymýšlet a plánovat.  Snad kaž-
dý si najde během roku něco, co ho zaujme a 
co si odnese do svého  kalendáře vzpomínek. 
Jistě to vždy budou chvíle, které jsme si prožili, 
a které nás něčím nadchly a obohatily. Příroda 
je pro nás velkou školou života, a proto se od 
ní chceme mnohé naučit.  

Alena Vaněčková

Ocenění laureátů základních uměleckých škol
Promenádním koncertem souborů před Ma-
gistrátem města UL na Lidickém náměstí. Pět 
vybraných orchestrů mělo hrát k poslechu 
občanům čtyři hodiny. Bohužel v tento den byl 
mimořádně silný déšť a tak se toto vystoupení 
nemohlo uskutečnit. Mezi orchestry z Teplic, 
Litvínova, Loun a Ústí nad Labem měl zaznít 
i orchestr naší školy – Blue Stars pod vedením 
Bc. Zuzany Čajkové. Tento taneční orchestr 
se již prezentuje na akcích školy několik let, 
a vždy s úspěchem. Orchestry dostanou příle-
žitost prezentovat se při jiné akci.

Od 17.00 hodin byla výstava laureátů vý-
tvarných soutěží, kde byly vystaveny i vítězné 
práce našich žáků – Kuncové Ivy a Mikešové 
Kateřiny ze 45. přehlídky dětských výtvarných 
prací Alšova země, kam vyučující Mgr. Z. 
Lesková zaslala 5 prací žáků své třídy. Práce 
úspěšných žáků byly vystaveny v prostorách 
Severočeského divadla v Ústí nad Labem.        

Po ukončení prohlídky výtvarných prací 
začal Koncert laureátů hudebních, tanečních 
a literárně dramatických soutěží. Mezi čtyřia-
dvaceti čísly programu byl i další náš oceněný 
žák Nicolas Davenet, ze třídy M. Veverové, 
který získal nejen I. cenu v Teplických flau-
tohrách, ale i zvláštní cenu za Mimořádný 
muzikální projev. Celý den byl provázán řadou 
doprovodných hudebních vystoupení, a milé 
bylo i setkání pedagogů celého kraje.

Věřím, že v době, kdy vycházejí Chabařo-
vické noviny, již řada z vás navštívila některé 
vánoční akce naší školy. Pěvecké oddělení 
připravilo nasvícení vánočního stromku a 
pěvecké vystoupení žáků ve zdejším kostele, 
taneční oddělení mělo také dva koncerty – oba 
v kulturním domě Zátiší, a kromě Vánočního 

koncertu hudebního oddělení jsme letos při-
pravili i „Vánoce v průběhu století“, kde se 
kromě hudby hovořilo o vánočních tradicích. 
Všichni žáci hudebního oddělení se předsta-
vili na Třídních koncertech, kde samozřejmě 
zněly i koledy. 

   Všech chabařovických občanům přeje-
me klidné vánoční svátky a šťastný nový rok 
2014.           Jiřina Deimlingová

V Zátiší zněly španělské tóny 
ve stylu Carmen

Takto netradičně byl zakončen v so-
botu 30. 11. 2013 další taneční kurz 

pro dospělé v Chabařovicích, který se po 
celý večer nesl ve stylu Carmen. Účastníci 
tanečního kurzu pro dospělé po deset večerů 
proložených typickou „prodlouženou“ s mi-
strovskou ochutnávkou vín v podání vinaře 
pana Bauera, se v sále KD Zátiší snažili 
o zlepšení svého tanečního umu, pilování 
techniky, ale i učení se novým figurám, jak
ve standardních, tak v latinskoamerických 
tancích.

A když si účastníci kurzu vybrali právě 
tento motiv na konci svého „trápení“ (tedy 
vlastně lépe řečeno snažení), a přišli na „vě-
neček“ v kostýmech laděných do světoznámé 
Bizetovy opery, tak u toho přeci nesměl 
chybět jak toreador Escamillo, tak samotná 
Carmen. Jako poděkování za úspěšné vedení 
kurzu a předání trochu toho tanečního umu, 
mnohdy dřevěným nohám a nezvládající 
hlavě (nemluvím samozřejmě za všechny, 
to bych si nedovolil...), jsme našim taneč-
ním mistrům, paní Jitce Chládkové a panu 
Josefu Kusebauchovi, poděkovali pozváním 
těch nejpovolanějších. V roli toreadora nám 
zatančil držitel ceny Thálie, sólista baletu 
Severočeského divadla, Vladimir Gonča-
rov. V roli cikánské dívky Carmen jsme se 
pak mohli zaposlouchat do sopránu operní 
pěvkyně Inny Davidenko, která zazpívala 
z této opery velmi známé árie Habanera a 
Seguidilla. 

Každý máme rád něco jiného, a každý 
trávíme volný čas po svém, a proto je dob-
ře, že je tu v Chabařovicích pestrá nabídka 
sportovního vyžití, vždyť tanec je mezi 
sporty zařazen také. Při této příležitosti jsme 
však spojili tanec s uměním. A třeba k nám 
do Chabařovic profesionální umělci ještě 
zavítají... nechte se překvapit.     

Jiří Hladík
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Životní jubilea
Čas na nikoho nepočká, vnímejme proto každý
okamžik, který nám jtě zbývá, jako no, co
má  nmírnou cenu. To  by si měl uvědomit
každý z nás, ale hlavně ti, co svá významná 

životní jubilea slaví v průběhu míců říjen až
prosin.

Hofman Vítězslav
Korunka Josef

Lorencová Irena
Vajner Josef

Čebišová Jana
Doubková Růžena
Lukášová Božena

Kučera Václav
Kužel Stanislav
Bříza Stanislav

Králová Gertruda
Cícha František

Charvátová Františka
Hayek Daniel
Baláková Věra

Hrnková Věra
Imiolková Vlasta
Hýsková Jaroslava

Hantonová Milada
Budinská Marie

Pohl Emil
Lachmannová Olga

Šmídová Růžena
Andrt Jaroslav

Šubert Pr
Halaxová Jiřina

Žádný prožitý den se již nevrátí a my přejeme 
všem oslavencům, aby každý nový den byl vždy 

lný pohody a životního šttí.

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ
Čas neúprosně běží a my všichni se opět 

těšíme na vánoční svátky, kdy se plní tajné 
sny a přání. Pro mnohé jsou největším dárkem 
rozzářené oči a rozesmáté tváře dětí.

Prožitý čas Vánoc se nedá vrátit, ale slav-
nostní chvilky těchto svátků se dají každý rok 
opakovat a zůstávají v mysli dlouhá léta.

Přeji všem občanům do roku 2014, aby měli 
vždy vzduch, který se  dá dýchat, vodu, co se 
dá pít a přítele, který pomůže v nesnázích.

Když se zamyslíme, zjistíme, že na mnoha 
místech naší planety tomu tak není. Važme si 
proto života, o který stojí bojovat, naučme se 
naslouchat přátelům a nemysleme stále na to, 
co nemáme, ale važme si toho, co máme. 

Nejen o svátcích říkejme svým nejbližším, 
jak moc je máme rádi, jak moc nám na nich 
záleží.

Získejme pocit, že je dobře žít pro každý 
okamžik, který prožijeme se svými přáteli a 
pokudvstoupíme s tímto předsevzetím do roku 
2014, bude se nám všem hezky žít.

Krásné svátky, pevné zdraví, štěstí, lásku a 
hodně pěkných chvil v příjemné atmosféře

Vánoc přeje 
Lada Šištíková

DIAMANTOVÁ SVATBA
Měsíc říjen byl významný pro manželé 

Josefa a Jiřinu Korunkovi, kteří si slavnostně 
připomněli svůj manželský slib daný v Chaba-
řovicích před šedesáti lety. Diamantová svatba 
je  důkazem toho, že vzájemná úcta a tolerance 
se v životě vyplatí.

Chceme manželům Korunkovým vyjádřit 
obdiv a popřát jim ještě  dlouhá léta společného 
života.      Lada Šištíková

OZNAČENÍ DOMŮ 
Vážení občané, při  distribuci volebních 

lístků bylo zjištěno, že některé rodinné  domy 
nejsou označeny číslem popisným. Žádáme 
majitelé, aby si  domy označili, jinak porušují 
zákon č.128/2000 Sb,§ 32, odst. 1 a ztěžují 
práci poštovních a soudních doručovatelů. 
Děkujeme.  Lada Šištíková

CENA AIEP ZA ROK 2012
Dne 25.10.2013 byly Asociací autorů 

detektivní a dobrodružné literatury předávány 
výroční ceny. Nejstarší je cena Havrana, která 
byla za rok 2012 udělena po dvacáté. Druhé 
místo při udělování cen za  nejlepší povídku s 
názvem „NENÍ ÚNIKU“ získala chabařovická 
občanka  paní Hana Doubková. Z celkově 
přihlášených 33  autorů  je toto vyhodnocení 
velkým úspěchem, ke kterému chceme paní 
Doubkové poblahopřát a věříme, že to není 
její poslední dílo, které potěší příznivce dob-
rodružné literatury. Přejeme hodně pěkných 
nápadů.                                   Lada Šištíková

PŮLNOČNÍ MŠE SVATÁ 
V KOSTELE NAROZENÍ PANNY 

MARIE V CHABAŘOVICÍCH  
24. 12. 2013 OD 20:30 HODIN  

ZVEME TÍMTO NEJEN VĚŘÍCÍ, 
ALE VŠECHNY, KTEŘÍ SI RÁDI 
POSLECHNOU NĚKOLIK SLOV 

O VZÁJEMNÉM POCHOPENÍ 
A ZPĚV KOLED, KTERÉ 

KE SVÁTEČNÍ ATMOSFÉŘE 
VÁNOC PATŘÍ

Informace z městského úřadu

Koncert skupiny 
The Boom Beatles Revival v KD Zátiší

Kulturní komise se snažila naplánovat 
koncert, který osloví většinu veřej-

nosti. V dnešní době je opravdu těžké trefit se
do vkusu většině. Každý má jinou představu 
o kulturním vyžití a tak při zohlednění finanční
náročnosti jsme vždy spokojeni, když jsou ale-
spoň částečně pokryty vynaložené náklady. 

Koncert skupiny The Boom Beatles Revi-
val patřil k těm zdařilejším. 

Kdo by neznal Beatles. Britskou popovou 
legendu, v jejímž čele stál John Lennon spolu 
s Paulem McCartneym, Georgem Harrisonem 
a Ringo Starrem. Tahle kapela se díky Lenno-
nově vraždě netěšila tak dlouhé historii, ale 
i za těch deset let aktivního hraní za sebou 
nechali významný zářez do hudební historie. 
Vše okolo Beatles je i dnes skvělým trhákem. 
Zavzpomínat na nestárnoucí hity těchto veli-
kánů v podobě písní Yesterday, Let it be, Ob 
– la-di Ob-la-da bylo velkým zážitkem.

Velmi žádanou a úspěšnou revival kapelou 
je právě The Boom  s kapelníkem Pavlem 
Nepivodou. Více jak tříhodinový koncert nás 
zvedl ze židlí, a tancem a zpěvem jsme se 
alespoň na chvíli přenesli do šedesátých let 
mezi tyto nestárnoucí hity. 

V tomto roce ještě plánujeme oslavu Sil-
vestra v KD Zátiší a také řadu plesů. V 

dalším roce bychom si přáli větší návštěvnost 
připravovaných akcí. Pro velký zájem opět 
v září zajistíme vystoupení skupiny ABBA 
Revival a ten, kdo před rokem nestihl tento 
koncert, si určitě čas udělá. 

Pro dětské publikum bychom rádi zajistili 
vystoupení Jaroslava Uhlíře a Zdeňka Svěrá-
ka s jejich písněmi plnými emočně laděných 
textů, kterým děti rozumí a znají je ze svého 
dětského světa.             

 Alena Vaněčková



Chabařovické NOVINY SPORT strana 8    

Chabařovické noviny, občasník informací o chabařovickém regionu vydává:
Městský úřad Chabařovice, Husovo náměstí 183, IČO 556912

Vedoucí redakce: S. Sochocký telefon: 775 586 000
Členové: V. Pabián, L. Šištíková, G. Šteflová, J. Caitamlová, J. Scholz

Tiskne: Tiskárna Jiří Bartoš - SLON

Tak konečně. Na otevření Sportovní haly 
po rekonstrukci střechy čekalo hodně 

sportovců. Ještě se museli uskrovnit, když 
během probíhajících tréninků dětí i dospě-
lých pracovali na otevřené střeše dělníci. Při 
kvalifikačních utkáních museli rozhodčí často
přerušovat hru, aby nechali utřít podlahu, kam 
ze střechy kapala voda a neustále byla podlaha 
kluzká kvůli prachu, který stále z nedodělané 

střechy a doinstalované izolace padal na pod-
lahu haly. Nyní ještě dodavatel chce uznat 
významné vícenáklady a navíc odmítá, i tak 
nehorázně nízké penalizace za nedodržení 
termínu (jen 500 Kč za den zdržení!!) daného 
při schvalování výběrového řízení.

Před koncem prací na střeše se ještě proved-
lo vybourání a vestavba nových dveří do gará-
že přímo ze sálu Sportovní haly. Postupně by 
v tomto prostoru měla vzniknout nářaďovna, 
která je právě pro školní tělocvik nezbytným 
zázemím. Tím se pak uvolní prostor pro nové 
řešení posilovny – výměna univerzální posilo-
vací stolice, instalace nových prvků.

Krátce po dokončení prací na střeše jsou 
v hale opět dělníci. Tentokrát se jedná o mon-
táž lezecké stěny. Jde sice o významné rozší-
ření funkčnosti sportovního zařízení, nicméně 
jsou velké obavy z možnosti využití, když je 
hala plně vytížená po celý týden (kromě sobot 
podle losu 2. ligy mužů a žen). Také zajištění 
zpřístupnění stěny mimo vlastní činnost horo-

Zprávy ze sportovního života Chabařovic
lezeckého klubu bude velmi složité, nicméně 
pro velkou odpovědnost trenérů a učitelů za 
svěřené sportovce a cvičící to bude nezbytnou 
podmínkou existence lezecké stěny. V této 
souvislosti bude jistě velmi potřebné zajistit 
odborné posouzení třeba ze strany školského 
úřadu, protože v dopoledních hodinách je hala 
stále více využívána základní školou pro řádné 
hodiny tělocviku.

Proč jsou stavební práce ve sportovní hale 
právě v období nejvyššího využívání a nikoliv 
v letním období, to už je otázka pro úředníky 
městského úřadu. Z hlediska sportovců to 
je otázka špatné koordinace nebo neznalosti 
prostředí, a nepochopení provozu sportovní 
haly.

A ještě další úprava, tentokrát plně v režii 
provozovatele TJ Slovan Chabařovice. Za 
velkého přispění oddílu stolního tenisu a pře-
devším Tondy Kočího a firmy pana Vanžury
byly demontovány všechny nevzhledné skříně 
mezi halou st.tenisu a velkým sálem, a smonto-
vány nové skříně s pevnými zádovými částmi 
směrem do velkého sálu (časté rozbíjení míči 
i hráči). Odpadlo tak pracné hledání míčku 
st.tenisu, ale především se podstatně zlepšil 
výhled z obou sálů sportovní haly. K tomu 
byly dokoupeny i plachtové zábrany mezi stoly 
st.tenisu a do prostoru průchodu sportovců 
do velkého sálu. Jen jsme všichni zvědaví, 
jak dlouho tyto zábrany vydrží, vždy jsme 
se potýkali s nedisciplinovaností sportující 
veřejnosti při zákazu jiných míčových sportů 
v malém sále mimo stolního tenisu, případně 
rekreačního badmintonu.

V neděli 3. listopadu byla chabařovická 
Sportovní hala místem zatím nejdůležitější 
akce pro domácí nohejbalový oddíl. Kvalifika-
ce se aktivně zúčastnili pod hrajícím trenérem 
Vl. Moníkem hráči A.Rypka, J.Kašpárek, 

J.Novák, M.Klaban, M.Sehrig, T.Doubek a 
F.Štrejl, pro posílení byli povoláni ještě bratři 
Milan a Vladislav Moníkové, kteří se plně 
věnují volejbalu. Přes skutečnost, že losem 
byli určeni velmi silní soupeři, zahráli naši 
borci velmi slušná utkání a přes porážky 
v obou střetnutích zanechali nadějný dojem 
pro další vývoj chabařovického nohejbalu. 
V celku vítězného a postupujícího družstva 
Avie Čakovice hráli 3 bývalí reprezentanti, 
jejichž zkušenost byla zvláště v koncovkách 
setů a zápasů rozhodující. Naopak další soupeř 
Slavoj Vrdy vyhrál velmi silný středočeský 
krajský přebor a vcelku mladý tým si nakonec 
v dodatečné kvalifikaci vybojoval také účast
v příštím ročníku 2. ligy. Příjemným oceněním 
nakonec po kvalifikaci potěšil kapitán družstva
Slavoj Vrdy Jan Havránek: „V neděli jsme se 
setkali v Chabařovicích na kvalifikaci o II.
ligu. Předně bych vám chtěl pogratulovat k 
výkonům vašich mladých!“

Družstva mužů a žen volejbalového oddí-
lu jsou v plné sezoně 2. celostátní ligy. Oba 
týmy jsou jako už tradičně v těch nejvyšších 
příčkách dlouhodobé tabulky, muži těsně druzí  
za Jabloncem, a ženy dokonce aspirují na 1. 
místo, když mají o 2 zápasy a o 1 bod méně než 
jejich příští soupeř SF Praha. Stále je to velký 
úspěch chabařovického sportu a velmi dobrá 
i vizitka v článcích Ústeckého deníku, kde 
je každý týden obsáhlá informace o průběhu 
zápasů uplynulého víkendu. A velkou radost 
nám dělá také rozvíjející se družstvo žactva, 
které je pro letošní rok už zase početnější (29 
dětí) a trenér Roman Kepič už musí rozdělit 
tým do 2 výkonnostně a věkově oddělených 
celků, aby byl trénink vůbec smysluplný. To 
přináší také potřebu dalších asistentů, proto se 
trenér obrátil se žádostí o výpomoc mezi rodiči 
dětí, případně i mezi dalšími volejbalisty od-
dílu. Mezitím se družstva mládeže zúčastnila 
prvního turnaje ústeckých škol s velmi dobrým 
umístěním na 2. a 5. místě celkového pořadí 
družstev minivolejbalu.

TJ Slovan Chabařovice ještě do jara měl 
i družstvo mladých florbalistů pod vedením
pana Davida Krále. Ten však již od podzimu 
nepokračuje s jejich trénováním. Proto se ve-
dení Slovanu Chabařovice obrací na sportovce 
– florbalisty, případně rodiče dětí z Chabařovic
a okolí, zda by nepomohli v této situaci. Děti 
mají stále o tuto činnost zájem, ale není, kdo 
by je vedl po odborné stránce na trénincích ve 
sportovní hale nebo v tělocvičně základní ško-
ly. Přihlásit se můžete u učitele pana Romana 
Kepiče nebo u předsedy TJ V. Pabiána.

Vlastimil Pabián


